
Zápisnica č. 9 zo zasadnutia Komisie pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Staré Mesto konaného dňa 27.9.2016 

Prítomní: 

Ing. arch. Martin Gajdoš 

Viktor Muránsky 

Ing. Matej Vagač 

Soňa Párnická 

Bc. Ivan Bútora 

Ing. arch. Ľubomír Boháč 

Program komisie: 

1. VZN o prevádzkovej dobe 

Hostia: 

RNDr. Anna Calpašová 

Ospravedlnený: 

MUDr. Peter Tatár 

2. Obstarávanie čistota a poriadok - výsledok VO - ďalší postup - prerozdelenie kompetencii v rámci jednotlivých 
služieb 

3. Smetné koše lokalita Rozhlas - Šancová, absencia (nutná náhrada) 
4. UPZ - stav, informácia 
5. Materiál do zastupiteľstva 
6. Informácie od jednotlivých oddelení o pripravovaných projektoch súvisiacich s územným plánovaním, miestny 

rozvojom a životným prostredím 
7. Informácia o prerokovaní návrhu zadania pre Územnú prognózu rozvoja hlavného mesta SR Bratislavy do 

roku 2050 
8. Rôzne 

Komisiu otvoril a viedol predseda komisie Ing. arch. Martin Gajdoš. 

1. VZN o prevádzkovej dobe 

Tento bod bol z programu vypustený, nakoľko už bol prejednávaný na Miestnom zastupiteľstve dňa 20.9.2016. 

2. Obstarávanie čistota a poriadok - výsledok VO - ďalší postup - prerozdelenie kompetencii v rámci jednotlivých 
služieb 

Tento bod sa presúva na nasledujúce zasadnutie komisie. 

3. Smetné koše lokalita Rozhlas - Šancová, absencia (nutná náhrada) 

Pani Calpašová objasnila ako vznikol problém s nedostatkom smetných košov. V čase, keď sa začalo riešiť 

premiestňovanie košov, bol predpoklad pre začatie výmeny košov z objemového a množstvového hľadiska taký, že sa 
budú meniť menšie koše za väčšie, a teda menšie množstvo košov pokryje rovnaké objemy odpadkov. Ako sa ukázalo 
tento predpoklad bol nesprávny. Napr. na niektorých uliciach sa počet košov zmenil z 3 na 2 koše na ulici. Občanom sa 
zdá takéto rozmiestnenie nádob nepostačujúce, čo prezentujú ukladaním odpadkov na miesta, kde sa nachádzali staré 
koše. Navyše pri demontáži a montáži sa vyskytli organizačné a technické problémy a miestami sa stalo, že na ulici 
neostal ani jeden kôš, alebo ich stihli poničiť vandali. V súčasnosti sa snažíme čim skôr vykryť všetky oblasti kde 
vznikol problém s nedostatkom smetných nádob. Prioritne sa riešia ulice s akútnym nedostatkom nádob. V súčasnosti 

sa tiež spracúva passport smetných nádob v Starom Meste. 

Záver : Komisia beríe predmetnú informáciu na vedomie. 

A) 

4. UPZ - stav, informácia 

Pán Boháč predložil komisii návrh, ktorý pojednáva o prepojení častí mesta Pešia zóna až Nábrežie Dunaja. 

Pracuje sa s touto koncepciou, ktorá zahŕňa predlženie korza, prechod cez SNG, vybudovanie parčiku pri 

SNG a SND. Ponúka nové zelené prvky, pešie zóny, korzo. Očakávame vyšší záujem obyvateľov 
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a návštevníkov o túto časť Starého Mesta. P.Vagač vyjadril počudovanie nad spôsobom, akým sa začalo 

obstrávanie tejto štúdie „Južné nábrežie". Proces bol odprezentovaný na akcii „Dobrý trh" bez toho aby o ňom 

poslanci vedeli. Poslanci, ale ani táto komisia nevedela, že sa začal proces participácie s firmou PDCS a ani 

sa nemohli vyjadriť dopredu ku predloženej koncepcii. Žiadal, aby sa dodatočne otvorila diskusia k tomuto 

návrhu a taktiež aby boli poslanci včlenení do participácie a v budúcnosti minimálne vopred informovaní. 

Na otázku pána Gajdoša ohľadom parkovacej politiky, prebehla diskusia medzi poslancami. Pán Boháč 

spomenul, že sa plánuje vybudovať podzemné parkovisko pri SND, čím sa odľahčí Gorkého ulica. Dopravná situácia na 

nábreží pri verejných prístavoch sa bude ešte riešiť. P.Vagač protestoval proti vybudovaniu takejto podzemnej garáži 

„pod parkom", pričom starosta sľuboval vybudovať park miesto parkoviska. O zmene takejto koncepcie by mala byť 

najprv diskusia. Predseda komisie pán Gajdoš a poslanci pripomienkujú nákres odstaviska turistických autobusov a ich 

otáčanie pri osobnom prístave. Poslanci nevidia priestor v tak úzkych uličkách na odstavisko takéhoto počtu autobusov. 

Už za súčasných podmienok sa autobusy otáčajú v týchto uliciach na viackrát aby mohli vôbec vytočiť zákrutu a zdržujú 

tým plynulosť dopravy. Navrhujú nájsť iné dopravné riešenie. 

Pán Gajdoš upozornil , že v mapovom podklade predloženom poslancom je zakreslenie rozšírenia pešej zóny smerom 

na východ. V podklade sú zakreslené kaviarne a ďalšie aktivity, ktoré nekorešpondujú s touto časťou zóny - táto je 

striktne obytná a stavebne objekty ani nedisponujú s polyfunkčným parterom. Pán Boháč hovorí, že sa skôr jedná 

o úpravy chodníkov. Pán Gajdoš hovorí aby to bolo jasne graficky vyznačené aby nedochádzalo k omylom. 

B) 

Na otázku pána Vagača ohľadom ÚPN-Z Bratislavské nábrežie a stave obstarávania sa pán Boháč vyjadril , že 

sa stále nezačalo. Prebehla búrlivá diskusia, poslanci pripomenuli uznesenie Miestneho zastupiteľstva, ktoré zaväzuje 

pána prednostu v tejto veci konať. 

Uznesenie č.2912016 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie žiada pána prednostu, o urýchlené začatie 
obstarávania ÚPN-Z Bratislavské nábrežie, teda plnenie schváleného uznesenia Miestneho zastupiteľstva č. 
5812016 zo dňa 26.4.2016. 

HLASOVANIE: ZA: 6 PROTI: O ZDRžALO SA: O 

5. Materiál do zastupiteľstva 

Tento bod bol z programu vypustený, nakoľko už bol prejednávaný na Miestnom zastupiteľstve dňa 20.9.2016. 

6. Informácie od jednotlivých oddelení o pripravovaných projektoch súvisiacich s územným plánovaním, miestny 
rozvojom a životným prostredím 

Pán Boháč informoval, že nebola uzavretá dohoda s víťazom súťaže na projekt obnovy Šafárikovho námestia 
vzhľadom nato, že sa oba subjekty nedohodli na spoločných financiách. Ďaľej predstavil projekt architektonickej súťaže 
na úpravu Šafárikovho námestia nasledujúceho uchádzača, ktorý sa umiestnil na druhom mieste a s ktorým došlo 
k vzájomnej dohode. Tento projekt pridáva prírodný element predÍžením jestvujúceho stromoradia, trávnatej plochy 
a zároveň prepája dve časti námestia do jedného koncepčného celku. 

Pán Vagač navrhol, aby sa tento park oplotil a na noc uzatváral, tak ako napríklad Grassalkovichova alebo 
Medická záhrada. upravená plocha vydrží dlhšie nepoškodená vandalmi a zároveň vyjadril svoj absolútny nesúhlas 
s myšlienkou vybudovania psieho výbehu v tejto oblasti. Predseda komisie pán Gajdoš navrhoval prepojenie oboch 
parkov cez ulicu Dobrovičova bezbariérovým prístupom, ktorý by mohol slúžiť aj na rôzne príležitostné aktivity. Tento by 
aj naďalej slúžil ako komunikácia na príležitostný prechod-zásobovanie, ale materiálovo by bol odlíšený (iný materiál 
ako asfalt) a opticky by spájal obe časti parkov 

Záver : Komisia berie predmetnú informáciu na vedomie. 
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7. Informácia o prerokovaní návrhu zadania pro Územnú prognózu rozvoja hlavného mesta SR Bratislavy do 
roku 2050 

Tento bod sa presúva na nasledujúce zasadnutie komisie. 

8. Rôzne 

Pán Gajdoš predložil pani Calpašovej podnet o čistote a celkovom stave a vzhľade Medickej záhrady. 

Pani Calpašová informovala komisiu, že v tomto mesiaci sa v Medickej záhrade robili napríklad orezy stromov a 

výruby suchých nebezpečných drevín. Bude sa robiť výmena letničkového záhona a z dôvodu, aby sme neinvestovali 

do jednej veci dvakrát, zatiaľ sme neodstraňovali letničky. Výmena prebehne v blízkej dobe. Pán Gajdoš upozornil na 

stav letničiek, ktoré už hnijú a vizuálne narušujú vzhľad záhrady. Navrhuje letničky odstrániť ešte pred hnilobným 

procesom alebo ich nahradiť trvalkami. 

Pán Gajdoš navrhol investovať do 24 hodinovej strážnej služby v Medickej záhrade. Takéto vynaloženie 

finančných prostriedkov je podľa neho zmysluplnejšie ako neustále dočisťovanie a opravy zničeného mobiliáru. Miestny 

úrad sa však musí držať rozpočtu a firmu musí vysúťažiť vo verejnom obstarávaní. 

Pán Gajdoš predniesol sťažnosť, že vybavovanie podnetov od občanov trvá veľmi dlho, prípadne sa vôbec 

neriešia. Očakáva nápravu. 

Pán Gajdoš informoval komisiu, že Blumentál, oz. sa vzdali odsúhlasenej dotácie 70€. 

Záver : Komisia berie predmetné informáciu na vedomie. 

V Bratislave dňa 28.9.2016 

čas zahájenia komisie: 15:30 hod. 

čas ukončenia komisie: 18:00 hod. 

Predseda komisie: Ing. arch. Martin Gajdoš 

zapisovateľka komisie: Ing. Jarmila Marušincová 
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